
Zapisnik sa sastanka Ministarstva poljoprivrede sa 

predstavnicima tovnog govedarstva 

Sastanak održan 5. prosinca 2019. u Ministarstvu poljoprivrede 

Prisutni:  

1) Marija Vučković 

2) Tugomir Majdak 

3) Željko Kraljičak 

4) Zdravko Barać 

5) Tatjana Karačić 

6) Mato Čačić 

7) Vedrana Mikić 

8) Zdenka Berak 

9) Krunoslav Dugalić 

10) Davor Pašalić 

11) Matilda Copić 

12) Antun Vujić 

13) Mladen Jakopović 

14) Darko Celovec 

15) Dejan Majdak 

16) Slavko Majdak 

17) Toni Raič 

18) Miško Šklempe 

19) Zvonimir Dravinac 

20) Mirko Ervačić 

21) Filip Dragović 

22) Miljenko Konjacic 

23) Božidar Pankretić 

24) Božica Marković 

25) Branko Bobetić 

26) Brankica Cutek 

27) Ljupka Maltar 

28) Tomislav Kiš 

29) Miljenko Vuić 

30) Martina Grgas 

31) Marina Perišić 

 

Sastanak je otvorio državni tajnik Majdak te poželio dobrodošlicu svim sudionicima 

na sastanku, a potom je g. Celovec uvodno iznio najveće probleme s kojima se 

hrvatski proizvođači tovne junadi suočavaju. 

Kao najveći problem naveo je nemogućnost trženja zbog niskih tržišnih cijena u 

okruženju, te poremećaj na tržištu na koji bitno utječu i sigurnosni problemi u 



Libanonu, jednom od najvećih tržišta za tovnu junad iz Hrvatske, čime je naša 

proizvodnja dodatno ugrožena. 

Sadašnja situacija u sektoru je dugoročno neodrživa i prijeti postojećoj proizvodnji, 

a za posljedicu bi mogla imati daljnje urušavanje sektora. Hrvatski proizvođači 

jednostavno nisu konkurentni na tržištu. 

Također, kao jedan od problema koji je naveden je činjenica da hrvatsko meso ne 

završava na našem tržištu. 

Ministrica Vučković, koja se pridružila sastanku, postavila je pitanje strateškog 

pristupa problemu: da li je intencija povećati izvoz ili povećati prodaju u Hrvatskoj 

što je otvorilo daljnju raspravu za zaključcima da im je potrebna bolja promocija te 

strože kontroliranje deklaracija, budući da s unutarnjeg tržišta na hrvatsko tržište 

dolaze velike količine mesa loše kvalitete i nižih cijena što domaći sektor čini 

nekonkurentnim na hrvatskim policama. 

Ministrica Vučković dala je prisutnim proizvođačima priliku da sami daju prijedloge 

što učiniti sa trenutnim viškovima te da predlože mjere za koje smatraju da će ih 

podići na ljestvici konkurentnosti nakon čega se također povela rasprava sa 

zaključcima kako trenutno u hrvatskoj nemamo kapaciteta za klanje, ali ni za 

skladištenje zaklanog viška. 

Zajednički zaključak je kako je sektoru potrebno brzo rješenje kako bi se sanirao 

trenutni poremećaj na tržištu. Svi modeli koje su predstavnici sektora predložili 

moraju ići na notifikaciju koja traje do 6 mjeseci, što je za ovu situaciju predugo. 

Iz tog razloga Ministarstvo je u dogovoru sa prisutnima došlo do nekoliko prijedloga 

rješenja. 

 

ZAKLJUČCI: 

1) Ministarstvo poljoprivrede i APPRRR učinit će sve potrebne radnje da bi se 

proizvodno vezana potpora za tov junadi isplatila do kraja siječnja 2020. 

godine; dodatno, Ministarstvo poljoprivrede će za proizvodnu 2020. nastojati 

povećati izravna plaćanja te će poduzeti potrebne radnje u smislu korištenja 

mehanizma fleksibilnosti za 16 milijuna eura; 

 

2) Ministarstvo poljoprivrede sagledat će mogućnosti izmjene mjere 14. 

Programa ruralnog razvoja - Dobrobit životinja i to po pitanju rekalkulacija 

određenih mjera dobrobiti i po pitanju uvođenja novih operacija dobrobiti. 

Naglasak u ovim aktivnostima stavit će se na mjere a) plan hranidbe i b) 

povećavanje podne površine. 

 



3) Ukoliko se potporne organizacije u sektoru poljoprivrede (HGK, HOK I HPK) 

očituju pozitivno na takav prijedlog,  Ministarstvo poljoprivrede će pripremiti 

prijedlog za javno savjetovanje i usvajanje dodjeljivanje prava na korištenje 

oznake „Meso hrvatskih farmi“ i za ono meso koje potječe od životinja koje 

nisu rođene u Republici Hrvatskoj, ali su provela određen broj dana u tovu u 

Republici Hrvatskoj (napr. 210 dana kao prije par godina). Operativne poslove 

vezane uz dodjelu prava na korištenje oznake provodit će Hrvatska agencija 

za poljoprivredu i hranu. Poslat će se upit HOK-u, HGK i HPK da se službeno 

očituju o stavu i vizualu vezano za oznaku „Meso hrvatskih farmi“ (razlikovne 

varijante oznake za meso životinja koje su rođene, utovljene i zaklane u RH i 

onog mesa od životinja koje su utovljene i zaklane RH). 

 

4) Ministarstvo poljoprivrede sagledat će sve mogućnosti za korištenje 

gospodarske de minimis potpore za klaoničarski i mesoprerađivački sektor 

uvažavajući činjenicu da je i taj sektor u problemima poslovanja te za 

korištenje poljoprivredne de minimis potpore za sektor tovnog govedarstva te 

iznijeti prijedlog u skladu s mogućnostima iz Državnog proračuna  u roku od 

30 dana od održavanja sastanka; 

 

5) Ministarstvo poljoprivrede će nastaviti s aktivnostima koje se odnose na 

otvaranje novih potencijalnih tržišta za hrvatsko tovno govedarstvo (napr. 

Stavljanje pretpostavki za izvoz živih životinja u Tursku. 

 

6) Kod izrade Pravilnika o izravnim plaćanjima za 2020. godinu Ministarstvo 

poljoprivrede će za proizvodno vezanu potporu za tov junadi promijeniti 

obvezno razdoblje držanja životinja koje su prihvatljive za potporu na sljedeći 

način: obvezno držanje junica 180 dana, obvezno držanje junadi 250 dana. 

 

 

U Zagrebu, 05. prosinca 2019. 

  

 


